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SPREIDINGSWET 

Remine Alberts 
 

Hoewel de meesten van ons verwachtten dat nu eindelijk 
bestaanszekerheid de inzet van de landelijke verkiezingen 
zou worden, bleek de opvang van asielzoekers uiteindelijk 
de hele campagne te overschaduwen. De lelijkste 
argumenten vlogen over tafel. Asielzoekers werden in de 
loop van de tijd ontmenselijkt. Dat maakte het voor een 
fiks aantal mensen eenvoudiger om die lelijke dingen te 
zeggen of te schrijven. Vervolgens werd een valse 
tegenstelling gecreëerd. Het waren namelijk de 
asielzoekers die ervoor gezorgd hebben dat er in 

Nederland woningnood heerst. Vond men. Of de feiten nu anders 
aantoonden maakte niets meer uit. 
 
Dat die woningnood jaren geleden “op de rails is gezet”, namelijk door van 
huisvesting een verdienmodel te maken, werd natuurlijk niet verteld, want 
dan zouden mensen niet meer op de veroorzakende politieke partijen 
stemmen. Het was de VVD, gesteund door CDA en andere die destijds 
bedacht had dat het een goed idee was woningcorporaties subsidies om te 
kunnen bouwen af te nemen, om woningcorporaties de zogeheten 
verhuurdersheffing (omdat er al jarenlang subsidie was verstrekt en ze nu 
maar eens moesten terugbetalen) op te leggen, om woningcorporaties te 
verplichten om hun sociale huurwoningen te verkopen, om in Brussel te 
pleiten het inkomen voor een sociale huurwoning op 36.000 euro per jaar 
vast te stellen, kortom om de volkshuisvesting om te vormen tot 
woningmarkt. Huizen waren er voortaan om vermogen mee op te bouwen. 
En ja, degenen die dat niet konden, nou ja, dat was dan maar zo. Mensen 
die aangewezen zijn op een sociale huurwoning werden nog net niet voor 
loser uitgemaakt, maar als het niet lukte om mee te doen werd dat wel “een 
keuze” genoemd. 
 
Natuurlijk had de VVD aangevoeld dat het inmiddels voor steeds meer 
mensen duidelijk was geworden dat het hun liberale beleid was geweest 



wat de woningnood had veroorzaakt. Het kwam dus best wel goed uit dat 
asielzoekers en statushouders de interessante zondebok werden. 
De vraag is dan of dit verstandig is geweest, want vreemdelinghatende 
partijen (u kent ze wel) doken hier onmiddellijk op en harkten de 
verkiezingswinst binnen. De opvang van asielzoekers werd hoog op de 
agenda gezet. Demissionair staatssecretaris had er een hele klus aan. 
Het was de vorige Tweede Kamer die de Spreidingswet had aangenomen, 
de nieuwverkozen Tweede Kamer zou dat nooit hebben gedaan. De 
pogingen om de Eerste Kamer te laten stemmen zoals de nieuwe Tweede 
Kamer wenste maakten het nog spannend, maar de Eerste Kamer was op 
23 januari jl. zo verstandig om deze wet aan te nemen. Dat slechts een deel 
van de gemeenten inzag dat de opvang van asielzoekers een opdracht is 
voor heel Nederland, maakte deze wet noodzakelijk. Die (vaak rijkere) 
gemeenten waren creatiever in het verzinnen van argumenten om niet op te 
vangen dan om dat wel te doen. 
 
Nu de wet is aangenomen komt het op de uitvoering aan. En dat zal ook 
weer de nodige problemen geven. De weigergemeenten zullen nog steeds 
vinden dat ze niet hoeven mee te werken. Daarom heeft Commissaris van 
de Koning Arthur van Dijk vanaf nu de schone taak om er in de provincie 
Noord-Holland voor te zorgen dat de benodigde 16.000 opvangplekken ook 
daadwerkelijk dit jaar gevonden worden. Het is dan wel afwachten of hij de 
steun krijgt van zijn eigen VVD in Provinciale Staten en in de gemeenten. 
Er zullen heel wat hielen uit het zand gehaald moeten worden. 
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SPANNINGEN IN DE COALITIE 

Jacob Kes 

 
Afgelopen november waren er spanningen ontstaan in de coalitie. Er moest een 
standpunt ingenomen worden over het plaatsen van drie windmolens in de 
Noorder IJplas in Amsterdam. De SP was hier tegen en kreeg steun vanuit de 
coalitie door VVD en BBB. Dit zorgde voor groot ongenoegen bij GroenLinks en 
PvdA. Vooral GroenLinks was hier verbolgen over. De GroenLinks wethouder uit 
Amsterdam noemde de handelwijze in de Provinciale Staten zelfs onbehoorlijk 
en uitte dus openlijk kritiek op de GroenLinks gedeputeerde Kocken van de 
provincie. 

Nu gaf de gedeputeerde onlangs een interview met het Parool en haalde ze 
hard uit. Ze zei daarin: “Als zoiets nog een keer gebeurt, dan stappen we uit de 
coalitie". Met niet zoveel woorden zei ze dat de VVD en BBB coalitiebreuk 
hadden gepleegd. Tijdens het debat was de Noorder IJplas opeens een open 
kwestie. Dat is opmerkelijk want als het een open kwestie was, dan is de 
opstelling van GL in zowel de provincie als in Amsterdam die van een klein kind. 
Niet geregeld in de coalitie maar iedereen de maat nemen. 

De SP is blij dat de Provinciale Staten nog altijd zelf vinden dat ze een keuze 
mogen maken over waar de windmolens in de provincie komen. En niet één 
politieke partij. Volwassenheid in de politiek is een groot goed. 

 



TE WEINIG OOG VOOR DE GEVOLGEN VAN POLITIEKE KEUZES 

Joaquin Alexander 

 
De plaatsing van windmolens leidt steeds vaker tot verzet en dat is ook wel 
begrijpelijk want hoe mooi het ook klinkt 'energie uit wind', er zit wel degelijk 
een schaduwzijde aan. Naast het verstoren van de natuur en aantasting van het 
landschap zorgen windmolens voor aanmerkelijke geluidsoverlast, met name 
laagfrequent geluid dat zeer ver kan dragen. Voor omwonenden is dat om gek 
van te worden. Je zou dan ook mogen verwachten dat bij politieke keuzes 
rekening wordt gehouden met de kwalijke gevolgen daarvan, maar dat is echter 
allerminst het geval, zoals maar weer eens blijkt uit de gang van zaken rond de 
plaatsing van drie windmolens in de Noorder IJplas. Lees voor meer informatie 
ook de bijdrage van Jacob Kes over dit onderwerp. 
GroenLinks kijkt helaas alleen naar de op papier gestelde doelen en heeft geen 
oog voor 

gevolgen voor de direct omwonenden, de natuur en het landschap. De SP 
daarentegen zet zich altijd in voor burgers die door overheidsbeleid in de 
verdrukking komen en vindt dat windmolens niet in woon- of natuurgebieden 
thuishoren. Wij hebben dan ook met reden in de Provinciale Staten tegen het 
plan gestemd om op korte afstand van woningen drie mega windmolens (200 
meter hoog!) te bouwen in het natuurgebied Noorder IJplas. Nu blijkt 
GroenLinks zich niet te willen neerleggen bij een meerderheid van de stemmen 
en is op zoek naar een geitenpaadje om alsnog windmolens op die plek te 
kunnen realiseren. Dat is niet erg democratisch. 

 

https://noord-holland.sp.nl/blog/alle/jacob-kes/2024/02/spanningen-in-de-coalitie


DE SP: EEN NATUURLIJKE KEUZE! 

Maarten Dijksen

 

In een tijd waarin onze planeet kreunt onder de last van klimaatveranderingen 
en ecologische uitdagingen staat de SP als een lichtbaken voor een duurzame 
toekomst. Waarom? Omdat de SP niet alleen strijdt voor een sociale 
rechtvaardigheid, maar ook voor de bescherming van onze kostbare natuurlijke 
omgeving.   

Als we kijken naar de kernprincipes van de SP, zien we een sterke nadruk op 
gelijkwaardigheid, solidariteit en menselijke waardigheid. Deze waarden zijn 
niet allen van toepassing op menselijke relaties, maar strekken zich ook uit tot 
onze relatie met de natuur. De SP erkent dat de aarde een gemeenschappelijk 
goed is dat we koesteren en beschermen voor toekomstige generaties.   

Een belangrijk standpunt van de SP is het streven naar een duurzame 
samenleving. Dit betekent het verminderen van onze ecologische voetafdruk 
door te investeren in hernieuwbare energiebronnen, het beschermen van 
biodiversiteit en het bevorderen van milieuvriendelijke landbouw. Een 
voorbeeld hiervan is het zon voor allen plan. Dat draagt niet alleen bij aan het 
verminderen van CO2-uitstoot, maar helpt ook bij het creëren van groene 
banen.   

Bovendien streeft de SP naar een eerlijke verdeling van natuurlijke bronnen. Zo 
verzetten we ons tegen de uitbuiting van de natuur voor de winst van een 



kleine elite. In plaats daarvan pleiten we voor een rechtvaardige verdeling van 
natuurlijke bronnen, zodat iedereen in de samenleving ervan kan profiteren. 
Een voorbeeld is ons standpunt om de toegang tot betaalbare gezonde voeding 
te vergroten door lokale duurzame landbouw te bevorderen.   

Terwijl sommigen de luxe hebben om naar verre oorden te reizen voor 
exotische ervaringen zoals een safari. Hebben veel mensen niet dezelfde 
mogelijkheden. Voor hen is groen in eigen land al helemaal van onschatbare 
waarde. Natuur dicht bij huis biedt niet alleen een toevluchtsoord voor 
ontspanning, maar heeft ook tastbare voordelen voor de gezondheid en het 
welzijn van mensen.   

Voor mensen met beperkte financiële middelen, of beperkte mobiliteit kan het 
reizen naar verre bestemmingen een onbereikbare droom lijken. Maar dat 
betekent niet dat ze verstoken moeten blijven van het genot van de natuur. 
Groene plekken in Nederland, zoals stadsparken, bossen en natuurgebieden 
bieden een toegankelijke en betaalbare manier om te genieten van de rust en 
schoonheid van de natuurlijke wereld. Zo wil de SP ook meer groene plekken in 
steden, waardoor iedereen kan genieten van de natuur.   

Bovendien zijn de voordelen van tijd doorbrengen in de natuur goed 
gedocumenteerd. Onderzoek toont aan dat groen in de buurt van waar we 
wonen en werken een positieve invloed heeft op onze fysieke en mentale 
gezondheid. Regelmatig contact met natuurlijke omgevingen vermindert stress, 
verbetert de stemming en bevordert een gevoel van welzijn. Dit geldt voor 
mensen uit alle lagen van de bevolking, ongeacht hun achtergrond.  

Kortom, de SP staat niet alleen voor sociale rechtvaardigheid, maar ook voor 
bescherming van de natuur. Onze toewijding aan duurzaamheid, 
rechtvaardigheid en gemeenschapszin maakt ons de beste keuze voor een 
betere toekomst. Groen in Nederland is immers niet slechts een kwestie van 
uiterlijk, maar ook een kwestie van rechtvaardigheid en inclusiviteit. Het biedt 
kansen voor iedereen om te genieten van de natuur. Als we streven naar een 
eerlijke en duurzame samenleving, is het behoud en de uitbreiding van de 
natuur in ons eigen land een cruciale stap op weg naar een gezondere en 
gelukkigere toekomst voor iedereen. 



 

De Statenfractie van SP Noord-Holland. Met v.l.n.r.: duo-commissielid Jacob Kes, 

fractiemedewerker Joaquin Alexander, duo-commissielid Maarten Dijksen, fractievoorzitter 

Remine Alberts en statenlid Heidi Bouhlel. 
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Tweet van de week 



 

OV Enquête Noord Holland Noord 

 
Connexxion voert per 21 juli 2024 een nieuwe dienstregeling in in de regio Noord-

Holland Noord. Dit betekent naast een aantal verbeteringen ook verslechteringen 

in de dienstverlening. De fractie wil graag jullie reactie op de veranderde 

dienstregeling en ook jullie huidige ervaringen met het busvervoer in de regio 

 
OV-ENQUÊTE Noord-Holland Noord :: SP Noord-Holland 
 

 

*******************************************************************************************************************  

Herinnering: Ook de actie OV op Texel loopt nog 

  

Wij zijn op zoek naar jouw mening over het OV op Texel! Wil jij ook 

meespreken over het Texelse openbaar vervoer of heb je verbeterpunten? 

Laat het ons weten via noordholland@sp.nl 

 

Contactgegevens SP Statenfractie 

Adres: Paviljoenslaan 5, 2012 JE, Haarlem 

Email: noordholland@sp.nl 

Telefoonnummer fractiemedewerker:  

0627170320  

Provinciehuis Noord-Holland 

___________________________________________________________________________ 
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